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EU er ikke løsningen på klimaproblemene 

 

Klima- og miljøutfordringene har tradisjonelt vært viktige saksområder for 

Nei til EU. Sammen med folkestyre og solidaritet var nettopp miljøet et 

kronargument mot norsk EU-medlemskap under vår kamp forut for 

folkeavstemningen i 1994.  Den norske Nei-bevegelsen avviste det ensidige 

vekst- og forbrukersamfunnet som EU representerte også den gang, samtidig 

som man mente at vi ved å stå utenfor unionen kunne føre en mer ambisiøs 

klimapolitikk. Siden den gang har riktignok EU pusset sin miljøprofil. EU-

kommisjonens president har således nylig uttalt at Europa bør bli verdens 

første klimanøytrale kontinent med målet å kutte 40 prosent av sine CO2-

utslipp innen året 2030.  La dette være klart: Nei til EU har aldri vært 

motstander av internasjonalt samarbeid, heller ikke på miljøfeltet. Men det 

synes åpenbart å være for store motsetninger mellom medlemslandene til at 

EUs nye klimapolitiske mål virker troverdige. EUs energipolitikk med sin frie 

flyt av elektrisk kraft vil hindre effektive klimatiltak og dessuten føre til store 

naturødeleggelser. De fire markedsfriheter med EUs ønsker om videre vekst, 

økt forbruk og økt handel vil motvirke en løsning av verdens klimaproblemer. 

Vår nåværende regjering med Erna Solberg i spissen har gått langt i å antyde 

at et tettere samarbeid – for ikke å si gjennom medlemskap – vil kunne være 

avgjørende for norsk klimapolitikk. Hedmark Nei til EU mener at EU med sine 

fire markedsfriheter fortsatt er en dårlig ide dersom vi skal nå de klimamål vi 

må sette for vår del av verden.  


